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Аннотация
Статья посвящена органисту и композитору Джону Стэнли и его волюнтари, которые яв-
ляются ценными документами импровизационной органной практики Англии XVIII века. 
При анализе основных разделов волюнтари выявляются принципы, согласно которым 
музыка импровизировалась и записывалась. Поскольку пособий по импровизации волюн-
тари не существовало, пьесы Стэнли рассматриваются с позиций распространённой в Ев-
ропе XVIII века практики partimento.
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Summary
This article is devoted to the organist and composer John Stanley and to his voluntaries,  
as the valuable source of the improvising organ practice in the 18th century Britain. Analysing 
the main sections of the voluntaries, we reveal the principles according to which the music was 
improvised and recorded. Since there were no tutorials on improvising voluntaries, Stanley’s 
pieces are considered from the perspective of the practice of partimento, widespread in the 18th 

century Europe.
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